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UTTALELSE:  ØST-FINNMARKRÅDET  BER OM STRAKSTILTAK FOR FISKERIENE PÅ 

KYSTEN AV FINNMARK! 
 

Øst-Finnmarkrådet er svært bekymret for situasjonen i fiskeriene på kyst og i fjor dene i 

Finnmark. 

Fiskerne i Finnmark sliter. Kvotnedgang på hvitfisk og kongekrabbe over flere år , har 

kulleminerte med en kraftige kvote nedgangen i fra 2023  til 2024.  Nedgang i den sirkulere 

økonomien tilsvarer minimum 700 Mill i kjøpekraft viser en forstudie utarbeidet til Vardø 

kommune. (studien vedlagt) 

Kvotenedgangen påvirker ikke bare fiskerne men hele kjeden fra fiskeindustrien, leverandør og service 

industrien til handel servicenæringen i lokalmiljøet, og går til slutt utover kommuneøkonomien og 

muligheten for å gi befolkningen de tilbud de har krav på. 

Dagens permitteringsregler der du bare kan være permittert i 26 uker i løpet av 18 måneder, gjør det også 

vanskelig å holde på ansatte. Tidligere var reglene 52 uker i løpet av 18 måneder.  

Fiskeindustribedrifter går derfor til oppsigelse av folk på grunn av permitteringsreglene. Dette fører igjen til 

oppsigelse av fastansatte i fiskeindustrien med høy kompetanse som da flytter ut fra regionen.. Dette bygger 

ikke samfunn og bidrar ikke positivt til befolkningstallene. 
 

Det er lite som tyder på at den vedtatte kvotemeldinga 2.0 vil bøte på denne situasjonen da det er bebudet 

ytterligere kvotnedgang for 2025.  

Vi oppfordrer Fiskeri- og havministeren så snart som mulig kommer opp med forslag til tiltak og ny politikk 

som vil styrke industrileddet. Her under både leveringsforpliktelser, ferskfiskordning og distriktskvoter. 

Øst-Finnmarkrådet vil be sentrale myndigheter å komme på banen med kortsiktige og kraftfulle tiltak som 

kan imøtekomme denne bekymringsfulle situasjonen som vi ser og erfarer for kyst og fjord i Finnmark 

 

Forslag til kompenserende tiltak: 

 

- Rentekompensasjon til fisker og landindustri 

- Midlertidig adgang til å økt prosent inntekt fra annet arbeid og fortsatt være registrert i 

fiskermanntallet med fiske som hovednæring (forskriftsendring) 

- Se nærmere på permiteringsordninger for fiskeindustrien – tilbake til 52 uker 

- En rimelig andel av rest av tredjelandskvota for 2024 og 2025 bør gå til den minste flåtegruppen 

- Krabbekvote forbeholdes fiskere i kvoteregulert område frem til bestanden er oppe på nivå med 

2000t fangstbar kvote. 

- Øke kravet for å delta i kongekrabbefiske. Ingen nye inn før fangstbar kvote når 2000t. 
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- Øyeblikkelig åpne ferskfiskordninga for åpen gruppe med 30% tillatt innblanding av torsk 

- Iverksette egne arbeidsmarkedstiltak gjennom NAV.  

- Iverksette prosjekter for produktutvikling, kompetanseheving og utdanning med samtidig 

opprettholdelse av dagpenger.  

- Hurtig oppstart av store nasjonale investeringsprosjekter i løpet av 2025 for å jevne ut negative 

virkninger av kvotenedgangen. 

- Målsetningen må være at 50% av Snøkrabbekvoten bør landes i Finnmark levende. Ved lukking av 

Snøkrabbefiske må det gis konsesjon til fartøy som leverer levende snøkrabbe til landindustrien, slik 

at man bygget opp kapasitet over tid. 

 

Vi håper regjeringen vurderer disse forslagene når man nå fastsetter ny politikk gjennom 

statsbudsjettet og forvaltningen.  

 

Vadsø/Nesseby 12.06.2024 

 

 

Med Vennlig Hilsen 

Øst-Finnmarkrådet 

 

 

Wenche Pedersen        Trond Haukanes 

Leder Styret        Daglig Leder 

Sign.         Sign. 

 
 
Vedlegg: 1 FORSTUDIE; MULIGE LOKALE KONSEKVENSER AV NEDGANG I FISKEKVOTER 


